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Zápis č. 8/2021-2022 z porady vedoucích kateder a ústavů 
dne 3. 5. 2022, 12.00 h, prezenčně 

 
MU-IS/140381/2022/1736130/PrF 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Omluveni: doc. Polčák 
Hosté: dr. Míšek, Ing. Jaroš, Mgr. Grulich 
 
 
3. 5. 2022 
Program zasedání: 
 
1. Univerzitní základ (kurzy CORE) 
2. Klastry a hodnocení vědy 
3. RIV, vědecký tajemník 
4. Různé 
 
Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání. V úvodu poděkoval všem vyučujícím za 
bezproblémový průběh jarního semestru. V této souvislosti zmínil válečný stav na Ukrajině a 
uvedl, že se podařilo na situaci rychle zareagovat a pomoci. Sdělil, že se blíží zkouškové 
období, ale nečeká žádné změny nebo problémy a věří, že proběhne zdárně. Dále představil 
program porady. 
 
1. Univerzitní základ (kurzy CORE) – proděkanka Jurníková 
 
Proděkanka poděkovala za slovo a informovala, že posílala k této otázce katedrám/ústavům 
upozornění na 2. výzvu na podávání projektů s lhůtou do 31. 5. Sdělila, že výzva se týká i 
předmětů pro studenty mimo fakultu. Novinkou bude, že v rámci fakulty musí projekty projít 
interním hodnocením, bude se posuzovat obsahová i formální stránka projektu. Uvedla, že 
k pokrytí nákladů na vytvoření předmětu je připravena významná finanční podpora. Nabídla 
možnost konzultace dotazů. Finanční podporu je možné využít na studijní materiály, videa, 
práci akademických pracovníků a další.  
 
2. Klastry a hodnocení vědy – proděkan Fryšták, Ing. Jaroš, Mgr. Grulich 
 
Proděkan sdělil, že v minulém týdnu zasílal k hodnocení informační e-mail. Krátce přítomné 
seznámil s novým hodnocením vědy pomocí tzv.“klastrokateder“. Uvedl, že dělení vychází 
z nově připravovaných PhD programů se snahou co nejvíce zjednodušit administrativní zátěž 
akademickým pracovníkům. Uvedl, že Mgr. Grulich zasílal k seznámení a možnému 
předvyplnění formulář a do konce týdne budou zasílány materiály k hodnocení vedoucím 
kateder. Údaje se budou seskupovat, upravovat a vzájemně se bude hodnocení komunikovat. 
Představil kontaktní osoby v této věci, Mgr. Grulicha a Ing. Jaroše, který ve svém vstupu 
vyzval ke kontaktování oddělení VaV a prodiskutování dat a údajů. 
 
3. RIV, vědecký tajemník - děkan 
 
Vyzval akademické pracovníky prostřednictvím vedoucích kateder/ústavů, aby důsledně 
odváděli výstupy do RIVu. Upozornil na stále přetrvávající vysoký počet neodváděných 
výstupů, a to až 300 ročně, kdy přicházíme o finance. 
Tajemnice se s výzvou připojila, požádala zvláště školitele, aby dohlédli na své doktorandy.  
Informovala, že kontrolu provedla vedoucí knihovny Mgr. Georgala a údaje, za nemalého úsilí, 
doplnila, jelikož většina záznamů byla nedopracovaná. Zpětně se zadávaly i významné 
impactované články. Tajemnice uvedla, že by potřebovala pro letošní rok od vedoucích větší 
dohled a kontrolu, zpětně není potřeba, bylo doplněno. 
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V diskusi zazněly podněty, kdy provádět kontrolu - mimo jiné při přestupu doktorandů nebo při 
žádosti o stipendium. 
Děkan přednesl, že ustanovení pozice „vědecký tajemník“ na jednotlivých katedrách je podnět 
k zamyšlení, který vzešel z probíhajícího hodnocení kateder/ústavů. Tajemník by byla osoba 
z katedry, která by měla přehled, které časopisy jsou databázové, co přináší body, sledovala 
by RIV, kontrolovala zaznamenávání publikací do RIVu aj. 
Proděkan Koukal hovořil k otázce rozdělování financí v rámci univerzity. Vyjádřil se, že věda 
se u nás dělá dobře, jen je třeba změnit publikační zvyklosti, což by přispělo i k lepšímu 
rozdělování financí.   
V následné diskusi zazněl názor, že systém hodnocení a rozdělování financí není snadný a 
přehledný, probíhá se zpožděním. Tajemnice podala vysvětlení, mimo jiné sdělila, že jsou 3 
různé úrovně hodnocení vědy a způsoby pro rozdělení, národní, univerzitní a fakultní. V další 
části vedoucí sdělovali zkušenosti s hodnocením vědy v sousedních zemích. 
 
4. Různé 
 
Proděkanka Jurníková informovala o změně u seminárních skupin. Sdělila, že kolegium se 
na svém zasedání dne 25. 4. usneslo, že u prvního ročníku bude stanoveno ve skupině 23 
studentů (homogenní skupiny) u dalších ročníků 22 studentů, a to včetně pravidla, že počet 
studentů ve skupině nesmí klesnout pod 11. Uvedla, že systém nebude mít dopad na kvalitu 
výuky a začne fungovat od podzimního semestru 2022. Dr. Míšek upozornil na omezený počet 
techniky v PC místnosti. Děkan doplnil, že změna nebude mít vliv na vytíženost. 
 
Doc. Kotásek, garant pro přípravu nové akreditace mgr. studijního programu Právo a právní 
věda informoval, že kolegium na posledním dubnovém zasedání odsouhlasilo složení pracovní 
skupiny pro reformu programu. Pracovní skupina bude složena jednak ze 6 členů užšího týmu 
a 4 členů v týmu konzultantů. Požádal děkana o vyhotovení jmenovacích dekretů. 
 
Děkan informoval o uzavření společného memoranda o spolupráci s Policií České republiky, 
Krajským ředitelstvím policie Jihomoravského kraje. Spolupráce se bude týkat zvláště stáží a 
konzultací. Proděkan Fryšták informoval, že v minulých dnech proběhla první přednáška, o 
kterou byl z řad studentů velký zájem. 
 
Doc. Lavický vyjádřil své stanovisko k používání elektronických zařízení (notebooky, mobily) 
v seminární výuce. Vznesl dotaz, zda je možné využívání elektroniky zakázat a využívat 
materiály (ÚZ) v tištěné podobě.  Děkan sdělil, že rozhodnutí nechává na garantovi předmětu. 
V následné rozpravě vedoucí kateder/ústavů otázku prodiskutovali a vyměnili si své názory a 
zkušenosti. 
 
Doc. Mrkývka požádal za garanty sladit obsah katalogu s interaktivními osnovami, sdělil, že 
v mnohých případech je třeba provést úpravy a doplnění. K žádosti se přidali za své gesce 
proděkan Šilhán a proděkan Sehnálek. 
 
Doc. Mrkývka požádal vedoucí o úvahu nad PVP, zda by nemohly být i pro studenty prvních 
ročníků. Tito studenti jich mají nedostatek a využívají předměty z jiných fakult, což je pro nás 
finanční zátěž. 
 
Děkan poděkoval za spolupráci a uvedl, že další zasedání proběhne 7. června 2022. 
 
 
Schválil: doc. Škop 
Zpracovala: Ing. Hrušková 
V Brně dne 3. 5. 2022 
 


